
Protokół Nr 21/2019 

z posiedzenia Komisji Budżetu Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 23 października 2019 r. 
 

Obrady Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec 

stwierdzając quorum na podstawie listy obecności  (lista obecności w załączeniu). 

 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz.  15.33. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec zaproponował zmianę do porządku obrad 

komisji polegającą na rozszerzeniu punktu I – „Opiniowanie projektów uchwał”  

o punkt 9, tzn. o projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – w głosowaniu członkowie 

Komisji jednogłośnie przyjęli powyższą propozycję. 

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad, który został przyjęty  

w głosowaniu przez członków komisji. 

 

Członkowie Komisji Budżetu obradowali według przyjętego porządku obrad: 

 

Lp. Sprawa Wniosek / Stanowisko / Informacja  

(Wynik głosowania) 

I. Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

   

1) ustalenia kosztu jednej godziny usług Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 opieki wytchnieniowej świadczonych wiła Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy 

 w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski Społecznej – M. Salwerowicz informując, że  

 w ramach Programu „Opieka wytch- program ten naprawdę spełnił swoją rolę,  

 nieniowa” – edycja 2019 (projekt  chociaż na początku zainteresowanie nie by- 

 uchwały w załączeniu).  ło zbyt wielkie. Jeśli ten program się skoń- 

  czy, będzie można skorzystać z usług opie- 

  kuńczych. Odpowiadając na pytanie radnego 

  A. Pałki Dyrektor M.Salwerowicz wyjaśniła,  

  że realizacja programu zależy od wytycz- 

  nych, jakie zostaną określone. W wojewódz- 

  twie świętokrzyskim z tego programu korzy- 

  sta 6 gmin. Na pytanie radnego J.Wrony od- 

  nośnie stawki na przyszły rok Dyrektor  

  MOPS odpowiedziała, że zależy to od rządu. 

  Wytyczne mówią tak, że człowiek ma prawo  

  do bezpłatnych 240 godzin opieki. Jeśli je 

  wykorzysta, a dochód przekracza 350% usta- 

  lonego kryterium dochodowego, to już nie  

  może korzystać z tej formy pomocy. Nato- 

  miast jeśli dochód nie przekracza tych 350%, 

  to płaci się 50% stawki. Odpowiadając na  

  pytanie radnego M. Czeremchy Dyrektor  

  MOPS wyjaśniła, że wartość tego zadania 



PROTOKÓŁ_Nr_21_23_października_2019_KB 

2 
 

  wynosi ok. 300 tys. zł, ale nie jest dotacja  

  pełna, 60% środków pochodzi od rządu, na- 

  tomiast 40% to wkład własny.  

   

  Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

  wały. 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie zat- Radny M. Czeremcha stwierdził, że w uza- 

 wierdzenia „Wieloletniego planu roz- sadnieniu jest mowa o rozszerzeniu zakresu, 

 woju i modernizacji urządzeń wodo- ale czy może jakieś zadanie zostało z tego 

 ciągowych i urządzeń kanalizacyj- planu wyłączone. Odpowiadając na to pyta- 

 nych na lata 2018 - 2020 dla Miejs- nie Prezes MWiK – A. Łakomiec wyjaśnił, 

 kich Wodociągów i Kanalizacji Spół- że te zadania – ul. Dąbrówki, Kopernika  

 ki z ograniczoną odpowiedzialnością i Kilińskiego – właśnie zostały wzięte z re- 

 w Ostrowcu Świętokrzyskim” (pro- zerwy. Generalnie zmiana tego planu jest  

 jekt uchwały w załączeniu).  spowodowana wymianą pieców na oczysz- 

  czalni ścieków, w ostatnich latach nie były  

  one w najlepszym stanie, natomiast w ubieg- 

  łym roku nastąpiła awaria. Stąd m.in.  zaist-  

  niała konieczność zmiany tego planu.  

  Jeśli chodzi o inwestycje, to są one realizo- 

  wane, warunki pogodowe są dobre.  

   

  Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

  wały. 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie opła- Radny A. Pałka zapytał, czy opłata targowa  

 ty targowej (projekt uchwały w załą- wzrasta? Odpowiadając na pytanie Dyrektor 

 czeniu). M. Kosiarz wyjaśnił, że opłata targowa jest  

  na tym samym poziomie od kilku lat. Zakład 

  wziął na siebie ciężar kosztów, co jest bar- 

  dzo trudne, jeśli chodzi o jakość targowiska 

  (m.in. nawierzchnia placu, utrzymanie ma- 

  jątku, który cały czas jest eksploatowany).  

  W związku z tym jest propozycja wzrostu 

  inkasa do 65%. 

  Radny M. Czeremcha zapytał o ile zostaną  

  pomniejszone dochody budżetu z tego tytu- 

  łu? Dyrektor M.Kosiarz wyjaśnił, że o ok. 

  300 tys. zł, ale to jest uzależnione od przy- 

  chodu z tytułu opłaty targowej. W ostatnich 

  latach te przychody malały, ale w 2019 r. na- 

  stąpił przyrost, a obecnie przychody utrzy- 

  mują się na stałym poziomie. Należy rów-  

  nież mieć świadomość, że nowe hale też bę-  
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  dą generować koszty. Odpowiadając na pyta-  

  nie radnego J.Wrony dyrektor targowiska  

  wyjaśnił, że nie ma informacji, na jakim po- 

  ziomie jest inkaso w innych gminach.  

  Radny A. Pałka zapytał, czy zmaleje opłata  

  parkingowa. Odpowiadając na to pytanie  

  Dyrektor M.Kosiarz stwierdził, że od 2 lat 

  spotyka się z tym zagadnieniem, ale należy 

  zdawać sobie sprawę, że targowisko na tym 

  nie zarabia. Tych parkingów jest 4, a gdyby 

  był jeden, to byłby obsługiwany elektronicz- 

  nie. Niektóre parkingi są bezpłatne, a dzięki 

  staraniom zakładu i rozmowom ze Strażą  

  Miejską przepisy są nieco zliberalizowane 

  w rejonie ulic Cegielniana – Furmańska. Tak 

  więc tych miejsc parkingowych jest całkiem 

  sporo, ale koszty ich obsługi są duże. Radny 

  M.Marzec stwierdził, że skoro nie ma tu  

  efektu ekonomicznego, więc należałoby roz- 

  ważyć jakieś inne rozwiązanie.  

   

  Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

  wały. 

4) zamiaru udzielenia pomocy finanso- Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

 wej Województwu Świętokrzyskie- pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

 mu (projekt uchwały w załączeniu).  wały. 

5)  przyznania dotacji celowej dla Świę- Radny M. Czeremcha zapytał, czy jest wia- 

 tokrzyskiego Centrum Onkologii domo, co zostanie zakupione w ramach tej 

 w Kielcach (projekt uchwały w załą- dotacji i czy zakres pomocy został uzgodnio- 

 czeniu). ny z dyrekcją Świętokrzyskiego Centrum  

  Onkologii? Odpowiadając na pytanie radne- 

  go Skarbnik Miasta - S. Kijak wyjaśnił, że  

  dyrekcja ŚCO uzgodniła już, co będzie naj-  

  bardziej potrzebne i ta informacja zostanie  

  przedłożona gminie w najbliższym czasie.  

  Skabnik wyjaśnił, że po zmianie przepisów 

  jest możliwość przekazania dotacji bezpoś- 

  rednio do ŚCO. Radny M. Marzec zapytał,  

  czy inne samorządy też udzielą pomocy  

  Świętokrzyskiemu Centrum Onkologii?  

  Skarbnik S. Kijak wyjaśnił, że kwestia  

  udzielenia pomocy dla ŚCO wynikła bezpo- 

  średnio z rozmowy prezydenta z szefem 

ŚCO.  
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  Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

  wały. 

6) udzielenia pomocy finansowej Po- Radny J. Wrona zapytał, czy nie można tej 

 wiatowi Ostrowieckiemu (projekt  dotacji przekazać bezpośrednio do szpitala? 

 uchwały w załączeniu). Skarbnik Miasta - S. Kijak wyjaśnił, że to 

  Starostwo zwróciło się o pomoc, a nie szpi- 

  tal.  

   

  Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

  wały. 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie uch- Odpowiadając na pytanie radnego M.Marca  

 walenia budżetu Gminy Ostrowiec  Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komu- 

 Świętokrzyski na 2019 r. (projekt  nalnej – A. Majcher wyjaśnił, że jeżeli cho- 

 uchwały w załączeniu).  dzi o zieleń miejską, to gmina ma obowiązek 

  nasadzić 172 drzewa – są to tzw. nasadzenia 

  kompensacyjne na terenie całego miasta  

  (wszędzie tam, gdzie są wycinki drzew).  

  Radny M. Czeremcha zapytał o 120 tys. zł,  

  które planowane jest na iluminację świetlną 

  na Rynku. Odpowiadając na to pytanie Na- 

  czelnik A.Majcher wyjaśnił, że to będzie in- 

  na iluminacja niż ta, która była do tej pory. 

  Przy browarze są lampy kierunkowe, podob- 

  nie będzie na Rynku. Drzewa będą podświet- 

  lone od dołu, co powoduje bardzo fajny  

  efekt.  

  Radny M.Czeremcha zapytał, czy w przysz- 

  łym roku będą nasadzenia roślin wielolet- 

  nich? Odpowiadając na to pytanie Naczelnik 

  A. Majcher wyjaśnił, że od lat jest problem 

  z suszą, jeśli nie pada deszcz, trzeba podle- 

  wać te rośliny, co stanowi pewien problem.  

   

  Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

  wały. 

8)  zmieniająca uchwałę w sprawie Wie- Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

 loletniej Prognozy Finansowej Gminy pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

 Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2019 wały. 

 2024 (projekt uchwały w załączeniu).   

9) rozpatrzenia skargi na działalność  Uzasadnienie do projektu uchwały przedsta- 

 Dyrektora Miejskiego Ośrodka Po- wił Przewodniczący Komisji Skarg, Wnios- 

 mocy Społecznej (projekt uchwały ków i Petycji – St. Choinka informując, że  
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 w załączeniu).  jest to wieloletni spór sąsiedzki, w związku 

  z czym komisja jednogłośnie uznała skargę 

  za bezzasadną.  

   

  Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie 

  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uch- 

  wały. 

II. Sprawozdanie z wykonania budżetu Członkowie Komisji Budżetu przyjęli po- 

 miasta Ostrowca Świętokrzyskiego wyższą informację bez uwag.  

 za I półrocze 2019 r. (materiał w za-  

 łączeniu).   

III. Sprawy różne:  

   

1) Wniosek Wydziału Planowania  W wyniku burzliwej dyskusji, jaka wywiąza- 

 i Rozwoju w sprawie wyjazdu dele- ła się nad przedmiotową sprawą m.in. radny  

 gacji Gminy Ostrowiec Świętokrzys- M. Czeremcha zapytał, w jakim charakterze  

 ki do Senaki (Gruzja) w dn. 1 – 4 lis- wyjeżdża wskazany przedstawiciel RM, 

 topada 2019 r. (pismo w załączeniu).  a następnie stwierdził, że jest to działanie  

  wbrew statutowi, bo sprawa nie była konsul- 

  towana z klubami radnych. Radny M.Łata 

  stwierdził, że zgodnie z opinią, jak została 

  wyrażona na jednej z poprzednich komisji, 

  jest to opiniowane jako wydatek z budżetu.  

  W związku z tym, iż w dyskusji pojawiły 

  się różne opinie w przedmiotowej sprawie  

  Przewodniczący Komisji – Wł. Stec zapro- 

  ponował, aby radni swoje stanowisko wyra- 

  zili w głosowaniu – głosując za lub przeciw. 

   

  W wyniku głosowania: 5 głosami za, przy 2 

  głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymują- 

  cym się – członkowie komisji pozytywnie  

  zaopiniowali w/w wniosek Wydziału 

Planowania i Rozwoju.  
 

 

Posiedzenie Komisji Budżetu zakończyło się o godz. 16.36. 

 

Protokołowała:   Przewodniczył: 

  

 Przewodniczący Komisji Budżetu 

Marta Kamińska  Włodzimierz Stec 

   
 


